
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 22. dubna 2024 
 
Přítomni: 
PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; 
PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. 
Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta 
Pató, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M.Litt.; PhDr. Ivo 
Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni: Mgr. Anna Adamčiková; PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Představení nového proděkana pro vědu a zahraničí Mgr. Vladana Hanulíka, Ph.D. (ÚHV). 
Ve funkci nahradí od 1. 5. doc. Tomáše Hejduka (KFR), který odchází na místo prorektora pro 
vědu a tvůrčí činnost. 
 
1/2 Poblahopřál k vítězství v soutěži Magnesia Litera v sekci „Litera za překladovou knihu“ dr. 
Martě Pató (KLKS). Přeložila knihu Lászlo Szilasi, Třetí most (2023, nakladatelství Protimluv).  
 
1/3 Rozpočet – dne 23. 4. proběhne zasedání AS UPCE, na kterém se bude jednat o rozpočtu. 
Děkan schválení rozpočtu podporuje. Ve všech základních příjmových kapitolách rozpočtu 
jsme na tom oproti loňskému roku lépe, ale nárůst nekryje ani polovinu našeho loňského 
schodku, takže budeme muset dodržet v únoru nastavená úsporná opatření. 
 
Příjmy: 

a) Ukazatel A – počty studentů. Fakulta si sice polepšila o 678 tis. Kč (rok 2023 = 47 262 
tis. Kč, rok 2024 = 47 940 tis. Kč), ale aktuální nižší počty studentů omezují větší nárůst, 
navíc není pro univerzitu žádoucí, aby naše obory s nízkým KEN měly více studentů.  

b) Ukazatel K – zásluhový koeficient (mobility, zahraničí, graduation rate atd.) – navýšení 
o 2,581 mil. Kč (rok 2023 = 13 676 tis. Kč, rok 2024 = 16 257 tis. Kč). Univerzita 
rozděluje tyto peníze podle stejného vzorce, jako to počítá ministerstvo. 

c) DKRVO – věda – navýšení o 2,134 mil. Kč (rok 2023 = 29 440 tis. Kč, rok 2024 = 
31 574 tis. Kč). Počítáno podle loni nastavených pravidel. 

d) Ukazatel P – letos snížení o 111 tis. Kč (rok 2023 = 485 tis. Kč, rok 2024 = 374 tis. Kč) 
e) Ukazatel F (příspěvek na energie) – letos není, tedy snížení o 553 tis. Kč 

 
Celkově si FF přilepšila v příjmech o 4,84 mil. Kč oproti loňskému roku. 
 
Výdaje: 

a) Celouniverzitní náklady stouply velmi výrazně o 16 mil. Kč. Část těchto nákladů pokryje 
UPCE z rezerv, část rozdělí mezi fakulty. Pro FF to znamená nárůst výdajů oproti 
loňsku o 859 tis. Kč (rok 2023 = 24 041 tis. Kč, rok 2024 = 24 900 tis. Kč). 

b) Zvětšily se oproti loňsku pedagogické převody FF o 150 tis. Kč (rok 2023 = 76 tis. Kč, 
rok 2024 = 226 tis. Kč). 

 
Po porovnání příjmů a výdajů jsme pro rok 2024 v plusu cca 3,83 mil. Kč. Loňská ztráta činila 
9 mil. Kč. 
O tzv. kohezních penězích (přilepšení všem AP k platu) nebude ministr školství jednat, dokud 
je nebude mít na účtu. Očekává se ale, že peníze přijdou v květnu. 
 
1/4 Rozdán přehled přihlášek do bc. studia; oproti loňskému roku o 158 uchazečů méně. 
Proděkanka Reimannová osloví VK ohledně vypsání druhého kola. 



 
1/5 Projektová směrnice – děkan informoval o úpravě směrnice, která byla diskutována 
v kolegiu a na senátu fakulty již v listopadu 2023. Základním principy: a) zpřehlednit postup při 
přípravě a řešení projektů (taková legislativa na fakultě chybí), b) ušetřit fakultě část 
prostředků, ale příplatek u vědeckých projektů nechat vysoký (80 %), aby to nebylo 
demotivační. Ostatní fakulty na UPCE ho mají daleko nižší. c) ošetřit rozmanitou situaci 
s projekty na FF a přistupovat k řešitelům stejně a spravedlivě. Řada původních připomínek 
byla zapracována a nově byl upraven čl. 3, kde se stanovuje příplatek pro AP, kteří řeší 
projekty. Projekty jsou rozděleny na tři kategorie, AP obdrží příplatek ve výši 40/65/80 % 
ušetřených peněz. Do tohoto bodu byl vložen i vzorec, který každému umožní, aby si spočítal 
svůj projektový příplatek. 
 
Proběhla obsáhlá diskuse hlavně k článku 3, odst. 2.  
Výhrady:  
a) Doc. Marek: Není zohledněn fakt, že AP učí více, či méně, než je výukový standard.  
b) Dr. Krása: Není správně popsán způsob vypočítávání příplatku (fakulta nebere peníze 
z vysoutěžené částky projektu, ale z ušetřených peněz za výukovou část úvazku). 
c) Prof. Vorel: Situaci na FF není možné porovnávat s jinými fakultami (např. s technicky 
zaměřenými). FF má dobré vědecké výkony mj. díky tomu, že dosud vyplácela 100 % příplatky 
u vědeckých projektů. 
d) Prof. Vorel a dr. Krása: Vzorec výpočtu je nesrozumitelný a zdá se být i chybný. 
e) Dr. Myslivec by uvítal směrnici týkající se pedagogické činnosti, protože na FF chybí. 
 
K návrhu směrnice, který zaslal děkan členům kolegia mailem 18. 4., se vyjádřil ještě před 
zasedáním kolegia v několika hromadných mailech prof. Vorel. V jednom z nich (19. 4., 20:04) 
uvedl: „Pokud se to celé dělá jen kvůli jedné katedře se specifickou strukturou personálního 
zajištění výuky (odlišnou od všech ostatních), na které VK nedokáže tyto záležitosti racionálně 
řídit, tak ať si to řeší jen v rámci té jedné katedry, aniž by tím byl narušen princip rovného 
přístupu. To přeci taky jde a nemusí se kvůli tomu omezovat pravomoci ostatních VK.“ Vůči 
tomuto vyjádření se ohradil dr. Krása, považuje ho za spekulaci, která zasévá do akademické 
obce nepravdivé a urážející pomluvy. Prof. Vorel konstatoval, že nebyla uvedena žádná 
konkrétní osoba ani katedra, na kterou se to vztahuje, a text nemá charakter tvrzení, ale je 
uveden vedlejší větou podmínkovou. 
 
Děkan provede poslední úpravy a plánuje směrnici vydat v průběhu května s účinností od 
1. 9. 2024. 
 
2. Informace proděkana Hejduka  
 
2/1 UVČ – prosím do 8. května poslat nabídku přednášek dr. Vydrovi (zatím pět přihlášených 
přednášek); téma Lidé a město; termíny přednášek UVČ na AR 2024/25: 26. 9. 2024, 24. 10. 
2024, 21. 11. 2024, 12. 12. 2024, 23. 1. 2025, 20. 2. 2025, 20. 3. 2025, 24. 4. 2025, 15. 5. 
2025, 19. 6. 2025; s názvem prosíme poslat i krátkou anotaci příspěvku – jeden odstavec: plán 
je zveřejňovat nejen názvy, ale i tyto anotace pro lepší orientaci posluchačů. 
  
2/2 Prosím o informace ze všech kateder do výroční zprávy FF: viz email, který vedoucí již 
dostali. 
 
2/3 Na katedry odeslány ke kontrole tabulky s hodnocením vědeckých výstupů za rok 2023. 
 
2/4 Do RUV byly odeslány čtyři položky za fakultu. 
 
Informace připojil dr. Hanulík 
 



2/5 Vedení FF má zájem o větší spolupráci s magistrátem, proto pokud chystáte projekt, který 
by mohl být ve spolupráci s městem (v nejbližších dvou letech), pošlete informace mailem do 
3. 5. dr. Hanulíkovi. 
 
2/6 Větší součinnost s Oddělením vědy a projektů FF – dr. Hanulík rozešle všem AP sdílený 
dokument s cílem definovat budoucí cíle projektových záměrů, na něž bude OVP orientovat 
sovu činnost (proškolení, koordinace, zprostředkování atd.). 
 
2/7 Spolupráce s univerzitou v Katovicích – pokud má nějaká katedra zájem, vyjádří se dr. 
Hanulíkovi do 26. 4. 
 
3. Informace proděkanky Reimannové 
 
3/1 Erasmus (bez doktorandů) na FF: vývoj počtů 

- VŘ Erasmus jaro 2024 (výjezdy v AR 24/25) – celkem 37 přihlášek na studijní pobyt 
a 2 přihlášky na praktickou stáž (1 přihláška stornována, 1 přihláška zamítnuta – 
neproběhl jazykový test); 

- VŘ Erasmus+ jaro 2023 (výjezdy v AR 23/24) – celkem 22 přihlášek na studijní pobyty 
a 2 přihlášky na praktickou stáž (z toho cca 9 studentů stornovalo); 

- VŘ Erasmus+ jaro 2022 (výjezdy v AR 22/23) – celkem 31 přihlášek na studijní pobyt 
a 4 přihlášky na praktickou stáž (z toho cca 7 studentů stornovalo). 

 
3/2 Byla vydána nová Směrnice č. 1/2024 Pravidla a podmínky pro tvorbu studijních plánů 
sdruženého studia na FF 
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2024-
04/7179/Smernice01_24%20Sdruzene%20studium_94038.docx  
 
3/3 U předmětů, na které byli zapsaní studenti, kteří neměli splněnou prerekvizitu (týká se 
zejm. erasmáků), je nutné při vypisování zk/zp termínu zaškrtnout pole: “Přihlášení i bez 
splněných podmiňujících předmětů”, aby se na termín studenti mohli zapsat. 

  
3/4 Pí. Tichá připomíná zápis známek pro přihlášené studenty ke státnicím do 10. 5. Státnice 
proběhnou v týdnech 20. – 31. 5. 
 
 

https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2024-04/7179/Smernice01_24%20Sdruzene%20studium_94038.docx
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2024-04/7179/Smernice01_24%20Sdruzene%20studium_94038.docx


4. Informace tajemnice 
 
4/1 Plán dovolených – musí být zadaný a schválený do konce května. Skutečnou dovolenou 
je třeba si zadat zvláště. Nezaměňovat s plánem. 
 
4/2 V letošním roce je v plánu odkup dalších starých skladových publikací vzešlých z činnosti 
FF a uložených v nakladatelství UPCE, které se už neprodávají. Máme povinnost tyto 
publikace odkoupit, odkup je rozložen na několik let, poslední proběhl v r. 2022. Letos to bude 
FF stát cca 250-280 tis. Kč. 
 
4/3 Probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby pro rekonstrukci 14. patra. Nabídky podali 
dva uchazeči, v nabídkách nesrovnalosti, které jsou momentálně s uchazeči řešeny. 
 
5. Různé 
 
5/1 Dr. Pató za AS – další AS FF proběhne 6. 5. s novou předsedkyní Mgr. Lavrenčíkovou. 
Vedení FF s ní dohodne termíny dalších zasedání (předložení rozpočtu, výročních zpráv). 
 
5/2 Dr. Roebuck poděkovala KSKA za přínosnou mezinárodní konferenci 45th American 
Indian Workshop. Děkan se k poděkování přidal a vyzývá AP k posílení spolupráce 
s Kanadou. Pokud někdo má kontakty či plánuje nějaké aktivity, prosí o zaslání. 
 
 
Další kolegium je plánováno na 13. 5. 2024 od 10 h. 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 23. 4. 2024                                                                  děkan 
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